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                    Zusammenfassung
1. Reserpin, Prenylamin, Chlorpromazin und Imipramin hemmen sowohl die Geschwindigkeit der Calcium-Aufnahme als auch die der Calcium-induzierten Extra-ATP-Spaltung an isolierten Vesikelmembranen des sarkoplasmatischen Reticulums von quergestreifter Muskulatur des Kaninchens. Die für eine 50%ige Hemmung erforderlichen Konzentrationen betragen beim Reserpin, Prenylamin und Chlorpromazin 3×10−5M, beim Impiramin ∼3×10−4M.
2. Calcium-Efflux und -Influx werden durch die Pharmaka in gleichem Ausmaß gehemmt.
3. Das Konzentrationsvermögen der Vesikel für Calcium wird deshalb durch die Hemmstoffe nicht beeinflußt.
4. Der erste Reaktionsschritt des aktiven Calciumtransports der Vesikel — die Übertragung des Phosphates des ATP auf das Vesikelprotein — wird durch die Pharmaka nicht beeinflußt.


Summary
1. The calcium induced increase in ATPase and the rate of calcium uptake of the vesicular fragments of sarcoplasmic reticulum isolated from rabbit skeletal muscle are reduced by reserpine, prenylamine, chlorpromazine and imipramine. 3×10−5M reserpine, prenylamine, chlorpromazine and ∼3×10−4M imipramine are required to produce 50% inhibition of both activities.
2. In the presence of the drugs the rate of calcium exchange at the cessation of calcium uptake is reduced to the same extent as the initial rate of calcium uptake.
3. Neither the calcium storing capacity nor the ability to concentrate calcium are impaired by the drugs.
4. The drugs do not affect the calcium dependent phosphate exchange between ATP and ADP and the calcium dependent formation of phosphoprotein.
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